
                                            PROTOKÓŁ  Nr XXVII/2016 
 
z XXVII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 29 grudnia  2016 r. w budynku 
administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 12ºº do 13.45.  
                                Ad.1.  Otwarcia XXVII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał  
Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek.  Przywitał obecnych  na Sesji  radnych Rady Gminy,  
Przewodniczącego Rady Powiatu Andrzeja Gądka, radnych powiatu Krzysztofa Eliasza i Jerzego 
Kordosa , sołtysów i kierowników referatów Urzędu Gminy oraz pozostałych gości .   
       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest   
14-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Nieobecni na Sesji radni:  Marek Kasperkowicz. 
Lista obecności – w załączeniu. 
                               Ad.2. Przewodniczący Rady  przedstawił porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie XXVII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
2. Przyjęcie porządku XXVII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
3. Przyjęcie Protokołu z XXV i XXVI Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXV i XXVI Sesji Rady Gminy  Solec- Zdrój. 
5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy.  
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Podjęcie uchwał: 
a. uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych , 
b. uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 
Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie, 
c. uchwała  w sprawie przyjęcia Programu Rewitalizacji Gminy Solec-Zdrój na lata 2016 – 2023, 
d. uchwała w sprawie dokonania zmiany w budżecie na 2016 rok, 
e. uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2016 – 
2024, 
f. uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2017 rok, 
g. uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2017 – 2025, 
h. uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu na finansowanie planowanego deficytu budżetu Gminy, 
i. uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki na finansowanie planowanego deficytu budżetu Gminy, 
j. uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań budżetu 
Gminy, 
k. uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia opłat za świadczenia prowadzonych przez Gminę 
Solec-Zdrój przedszkoli publicznych i oddziałów przedszkolnych przy szkołach podstawowych. 
8. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 
9.Wolne wnioski i zapytania. 
10. Zakończenie obrad.  
Powyższy porządek radni przyjęli jednogłośnie, bez uwag.   
                               Ad.3. Nikt z obecnych nie wniósł żadnych uwag do protokołu z XXV i XXVI Sesji 
Rady Gminy. Protokoły uznane zostały za przyjęte .                                                                                                                            
                              Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych 
na XXV i XXVI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.  
Radni nie zgłosili żadnych uwag. 
Sprawozdanie - w załączeniu. 
                              Ad.5. Następnie Wójt Adam Pałys  przedstawił informację o zarządzeniach 
wydanych  w okresie między Sesjami. 
Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń.  
Informacja – w załączeniu. 
                          Ad.6. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali: 
Radna Teresa Sowula: 
- Podziękowała za wykonanie chodnika w Kikowie. 
Radny Paweł Koźbiał: 



- Podziękował za wybudowaną drogę przez Strażnik oraz zawnioskował o dalszą jej budowę. 
Radny Paweł Fortuna: 
- Podziękował za drogi wykonane we Włosnowicach oraz zawnioskował o drogę w kierunku 
Zborowa, Solca-Zdroju, chodnik oraz wyasfaltowanie drogi na Nową Wieś. 
Radny Andrzej Kopeć: 
- Z uwagi  na duży ruch, mieszkańcy Wełnina domagają się budowy chodnika przez wieś oraz 
montażu dwóch progów zwalniających. 
Radny Włodzimierz Grabda: 
- Wyremontować drogę na Żuków, 
- położyć asfalt na drogę w tłuczniu. 
Radny Czesław Zeliasz: 
- Droga na Magierów. 
- Poszerzyć drogę w Piestrzcu na odcinku od szkoły do kaplicy i mostu. 
Radny Stanisław Żelazny: 
- Ubiegać się u wykonawcy o budowę dodatkowych zjazdów przy drodze Kraków – Sandomierz. 
- Doprowadzić oświetlenie do p. Gądka w Ludwinowie. 
Radny Jan Żubrowski: 
- Podziękował  za wymianę oświetlenia w Solcu-Zdroju. Zapytał jak postępują prace w gminie i kiedy 
przewidywane jest zakończenie. 
- Na które drogi została przeznaczona rezerwa budżetowa? 
- Woda dostarczana mieszkańcom zawiera dużo kamienia. Czy możliwe jest zainstalowanie na ujęciu 
filtrów? 
- Akcja WOŚP jest bardzo potrzebna, wspomaga finansowo szpitale. Ma nadzieję, że jak co roku 
zagra również w Solcu-Zdroju. 
- Ostatnia Gazeta Solecka zawierała informację o 7 miejscu w Polsce gminy Solec-Zdrój pod kątem 
pozyskiwania funduszy europejskich.  
Radny Adrian Babiarz: 
- Kiedy będzie możliwe poszerzenie drogi w Piestrzcu? 
- Czy do końca stycznia będzie zrobione oświetlenie? 
               Ad.7.a/  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekty uchwał  
były omawiane na posiedzeniach komisji i otrzymały ich rekomendację. 
Następnie odczytał projekt uchwały w sprawie  przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 
głosowanie . 
Za przyjęciem głosowało 14 radnych,  
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych .  
Uchwała nr XXVII/138/2016 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
problemów Alkoholowych – w załączeniu. 
                       Ad.7b/  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek  odczytał i poddał pod głosowanie 
uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 
Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie. 
Nikt z radnych  nie zgłosił uwag. 
Uchwała została przyjęta 14-oma głosami „za”, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących się. 
Uchwała nr XXVII/139/2016 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 
Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie – w załączeniu. 
                         Ad.7c/ Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek odczytał uchwałę w sprawie 
przyjęcia Programu Rewitalizacji Gminy Solec-Zdrój na lata 2016 – 2023.   
Wójt Adam Pałys poinformował, że nad projektem uchwały obradował Komitet ds. Rewitalizacji, 
odbyły się spotkania z mieszkańcami, zgłoszone uwagi były rozpatrywane na posiedzeniu Komitetu.  
Uchwała nie budziła zastrzeżeń. Poddana pod głosowanie została przyjęta 14-oma głosami „za”, 0 – 
przeciw, 0 –  wstrzymujących  się. 
Uchwała nr XXVII/140/2016  w  sprawie przyjęcia Programu Rewitalizacji Gminy Solec-Zdrój na lata 
2016 – 2023 – w załączeniu. 



                           Ad.7d/ Przewodniczący Paweł Patrzałek  odczytał  uchwałę w sprawie dokonania 
zmiany w budżecie Gminy na 2016 rok . Nikt nie zgłosił uwag ani zastrzeżeń do proponowanej 
uchwały. Poddana  pod głosowanie została podjęta następującą ilością głosów:  
za przyjęciem głosowało – 14 radnych,  
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych. 
Uchwała Nr XXVII/141/2016 w sprawie dokonania zmiany w budżecie na 2016 rok – w załączeniu. 
                         Ad.7e/ Przewodniczący Paweł Patrzałek  odczytał  uchwałę w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2016 – 2024. Nikt z obecnych  nie 
wniósł zastrzeżeń.  
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta 14 –oma głosami „za” przy 0 – przeciw, 0 – 
wstrzymujących się . 
Uchwała Nr XXVII/142/2016 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-
Zdrój na lata 2016 – 2024  – w załączeniu. 
                         Ad.7.f/ Przewodniczący Paweł Patrzałek  odczytał  uchwałę w sprawie uchwalenia  
budżetu  Gminy Solec-Zdrój na 2017 rok. Uchwała nie budziła uwag . Poddana pod głosowanie 
została przyjęta następującą ilością głosów: 
Za przyjęciem – 14, 
Przeciw – 0, 
Wstrzymało się – 0. 
Uchwała Nr XXVII/143/2016  w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2017 rok – w 
załączeniu. 
                           Ad.7g/ Przewodniczący Paweł Patrzałek  odczytał  uchwałę w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2017 - 2025.  
Nikt nie zgłosił uwag ani zastrzeżeń  do proponowanej uchwały. Poddana  pod głosowanie została 
przyjęta następującą ilością głosów: 
za przyjęciem głosowało – 14 radnych, 
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych. 
Uchwała Nr XXVII/144/2016  w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na 
lata 2017 – 2025 – w załączeniu. 
                        Ad.7h/ Przewodniczący Paweł Patrzałek  odczytał  uchwałę  w sprawie zaciągnięcia 
kredytu na finansowanie planowanego deficytu budżetu Gminy.  
Skarbnik Zofia Kopeć wyjaśniła, że kredyt  będzie zaciągnięty na inwestycje z zakresu gospodarki 
wodno-ściekowej jeżeli zajdzie taka konieczność. Nikt z radnych nie wniósł do niej uwag. Poddana 
pod głosowanie otrzymała następującą ilość głosów:  
za przyjęciem głosowało – 14 radnych, 
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych. 
Uchwała Nr XXVII/145/2016 w sprawie zaciągnięcia kredytu na finansowanie planowanego deficytu 
budżetu Gminy  – w załączeniu. 
                      Ad.7i/ Przewodniczący Paweł Patrzałek  odczytał  uchwałę  w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki na finansowanie planowanego deficytu budżetu Gminy. Nikt z radnych nie zgłosił do niej 
zastrzeżeń. Poddana  pod głosowanie została podjęta następującą ilością głosów: 
za przyjęciem głosowało – 14 radnych, 
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych. 
 Uchwała Nr XXVII/146/2016 w sprawie zaciągnięcia pożyczki na finansowanie planowanego 
deficytu budżetu Gminy – w załączeniu. 
                     Ad.7j/ Przewodniczący Paweł Patrzałek  odczytał  uchwałę w sprawie zaciągnięcia 
kredytu na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań budżetu Gminy.  
Skarbnik Zofia Kopeć poinformowała, że jeżeli dochody gminy będą zrealizowane to kredyt nie 
będzie zaciągany. 
Radni nie zgłosili żadnych uwag ani zastrzeżeń. Poddana pod głosowanie została przyjęta następującą 
ilością głosów:  



za przyjęciem głosowało – 14 radnych, 
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych. 
Uchwała Nr XXVII/147/2016 w sprawie zaciągnięcia kredytu na spłatę wcześniej zaciągniętych 
zobowiązań budżetu Gminy – w załączeniu. 
                    Ad.7k/ Przewodniczący Paweł Patrzałek  odczytał  uchwałę w sprawie ustalenia opłat za 
świadczenia prowadzonych przez Gminę Solec-Zdrój przedszkoli publicznych i oddziałów 
przedszkolnych przy szkołach podstawowych. 
Wójt Adam Pałys wyjaśnił, że na podstawie tej uchwały sześciolatki będą zwolnione z opłaty za 
godziny ponadwymiarowe. Radni  nie zgłosili żadnych uwag ani zastrzeżeń .  Poddana  pod 
głosowanie została przyjęta następującą ilością głosów:   
za przyjęciem głosowało – 14 radnych, 
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych. 
Uchwała Nr XXVII/148/2016 w sprawie w sprawie ustalenia opłat za świadczenia prowadzonych 
przez Gminę Solec-Zdrój przedszkoli publicznych i oddziałów przedszkolnych przy szkołach 
podstawowych – w załączeniu.                
                       Ad.8. Odpowiedzi na zgłoszone pytania i interpelacje udzielili: 
Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek: 
- Po uchwaleniu budżetu powiatu na 2017 rok będzie wiadomo czy droga na Żuków została w nim 
ujęta do wykonania. 
- Chodnik i poszerzenie drogi w Piestrzcu może być realizowany przy  współudziale Gminy. 
- Drogę na Magierów będzie można robić  po zakończeniu trwającego uwłaszczenia działek. 
- Komisja Bezpieczeństwa oceni czy są wskazane dodatkowe progi zwalniające w Wełninie i chodnik.  
- Poinformował obecnych, że od 2 stycznia 2017 r. w szpitalu w Busku-Zdroju w ramach umowy z 
NFZ, będzie można wykonać badania rezonansem magnetycznym. W najbliższym czasie będzie 
udostępniony pacjentkom  na stałe mammograf. W szpitalu funkcjonuje również poradnia 
onkologiczna. 
Wójt Gminy Adam Pałys: 
- Gmina wspólnie z powiatem rozważy realizację wniosków dotyczących inwestycji drogowych w 
Piestrzcu i Wełninie. 
-  Kończona jest budowa krótkich odcinków dróg prowadzących do domów.  W przyszłym roku 
planuje się budowę drogi Ludwinów – Wełnin, Zielonki – Świniary oraz drogi w Kikowie. 
- Z-ca Wójta Artur Cygan poinformował, że z informacji pozyskanych z Zarządu Dróg Krajowych 
wynika, iż  ustalona zostanie  ilość dodatkowych zjazdów i będą wykonane do końca stycznia 2017 r.  
- W sprawie dodatkowego oświetlenia w Ludwinowie należy wystąpić do PGE o wydanie warunków. 
Do oświetlenia pozostały jeszcze przysiółki takie jak Czarny Gaj, Dąbrówka, część Ludwinowa. Prace 
będą realizowane sukcesywnie i być może w 2017 roku zostaną zakończone łącznie z przysiółkami. 
Obecnie trwająca wymiana lamp powinna zakończyć się w styczniu 2017r. 
- sposób rozdysponowania rezerwy budżetowej będzie przedłożony radnym, 
- filtry do wody można sobie zamontować we własnym zakresie. 
        Ad.9. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali: 
Pani Honorata Głuska: 
- Czy dla mieszkańców gminy odbędzie się  przed Urzędem sylwester? 
Wójt Adam Pałys: 
- Impreza sylwestrowa dla mieszkańców jest przeniesiona na plac pod GOK-iem. 
Pan Bogdan Pietrzyk: 
- Czy Zagaje Kikowskie będą skanalizowane? 
Wójt Adam Pałys: 
- Mieszkańcy dopiero jesienią zgłosili chęć założenia kanalizacji. Pozostałe miejscowości gminy są 
już zaplanowane do realizacji inwestycji. 
Pan Leszek Sowula: 
- Ustawić „sierżanty” na drodze w Zagajowie od strony Chinkowa. 
- Czy przewidziane są kary za niszczenie studzienek melioracyjnych? 
Wójt Adam Pałys: 



- Studzienki należą do właściciela działki, natomiast ich niszczenie powoduje zakłócenia stosunków 
wodnych. Fakt taki należałoby zgłosić do starosty. 
 Pan Adam Doktór: 
- Co z drogą do p. Bogacza i p.Chmury? 
Wójt Adam Pałys: 
- Właścicielem drogi do p. Bogacza jest już Gmina. 
 Sekretarz Barbara Simon omówiła  procedurę, której został poddany   Program Rewitalizacji Gminy 
Solec-Zdrój na lata 2016 - 2023, przyjęty uchwałą na dzisiejszej sesji. Wyjaśniła, że stanowi on 
podstawę do ubiegania się o środki unijne na realizację zadań w nim zawartych. Dodała, że Program w 
razie potrzeby może być modyfikowany. 
Sesja zakończyła się wspólnymi życzeniami noworocznymi. 
                               Ad.10. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący  
Rady Paweł Patrzałek  dokonał zamknięcia XXVII  Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
Protokołowała:                                                                            Przewodniczący Rady 
Danuta Grabda                                                                               Paweł Patrzałek 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 


